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Sprawozdanie z działalno ści Rady Gminy Mszana  

VIII kadencji, w latach 2018 – 2024 
 

 
 
 
 
Szanowni Radni, Panie Wójcie, drodzy Mieszkańcy, 
Odbywamy dziś ostatnią sesję w ósmej kadencji Rady Gminy Mszana, wybranej  
w dniu 21 października 2018 roku. Upływająca kadencja była najdłuższą w historii polskiego 
samorządu po 1990 roku. Po zmianie ustawy o samorządzie gminnym trwać miała 5 lat, 
zamiast dotychczasowych 4.  W 2023 roku uległa kolejnemu przedłużeniu - do dnia 30 
kwietnia 2024 roku. 
 
W 15 jednomandatowych okręgach wyborczych wybrano radnych: 
w Gogołowej – 2 radnych: 

• Okręg nr 1 – Wioleta Szotek 
• Okręg nr 2 – Marek Liśnikowski  

w Połomi – 5 radnych: 
• Okręg nr 3 – Magdalena Herman 
• Okręg nr 4 – Roman Goik  
• Okręg nr 5 – Tomasz Mrowiec 
• Okręg nr 6 – Elżbieta Skorupa 
• Okręg nr 7 – Piotr Kuczera 

w Mszanie – 8 radnych: 
• Okręg nr 8 – Marek Kotula 
• Okręg nr 9 – Krzysztof Rduch 
• Okręg nr 10 – Celina Mizia 
• Okręg nr 11 – Ilona Mura 
• Okręg nr 12 – Ewa Wawrzyczny 
• Okręg nr 13 – Roman Bura 
• Okręg nr 14 – Beata Wieszołek 
• Okręg nr 15 – Rafał Bura 

Pierwsza sesja nowo wybranej Rady została zwołana przez Komisarza Wyborczego w 
Bielsku – Białej na dzień 21 listopada 2018 r. Obrady do czasu wyboru Przewodniczącego 
prowadził najstarszy wiekiem radny Pan Roman Bura. Na pierwszej sesji radni złożyli 
ślubowanie i tym samym rozpoczęła się prawomocna działalność Rady Gminy Mszana. 
Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym i obowiązującymi regulaminami, na pierwszej 
sesji wybrano: 

− Przewodniczącego Rady – w mojej osobie (Marek Liśnikowski), reprezentującego 
sołectwo Gogołowa, 

− Wiceprzewodniczącego Rady – radnego Tomasza Mrowca, reprezentującego sołectwo 
Połomia. 
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Powołano również składy Komisji stałych: 
− Komisji Rewizyjnej  – złożonej z 5 członków, tj.: Rafał Bura, Roman Bura, Beata 

Wieszołek, Ilona Mura, Ewa Wawrzyczny. Przewodniczącym tej komisji był Pan 
Roman Bura. 

− Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – złożonej z 7 członków, tj.: Roman Goik, 
Magdalena Herman, Marek Kotula, Celina Mizia, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek. Przewodniczącą tej komisji była Pani Elżbieta Skorupa. 

− Komisji Spraw Społecznych – złożonej z 7 członków: Rafał Bura, Roman Goik, 
Magdalena Herman, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Elżbieta Skorupa, Ewa 
Wawrzyczny. Przewodniczącym tej komisji był Pan Rafał Bura. 

− Komisji Bud żetu i Infrastruktury  – złożonej z 8 członków: Roman Bura, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Wioleta 
Szotek, Beata Wieszołek. Przewodniczącą tej komisji była Pani Beata Wieszołek. 

 
Przedstawicielem Gminy w Międzygminnym Związku Komunikacyjnym w Jastrzębiu-Zdroju 
był w obecnej kadencji Radny Roman Bura. 
Przedstawicielem Gminy w Międzygminnym Związku Wodociągów i Kanalizacji w 
Wodzisławiu Śl. był Radny Roman Goik. 
Ponadto Radni Roman Goik i Elżbieta Skorupa uczestniczyli z ramienia Rady Gminy w 
pracach komisji opiniującej wnioski ws. przyznania Nagród Gminy Mszana w dziedzinie 
kultury oraz komisji opiniującej wnioski ws. Nagród Gminy Mszana za wysokie osiągnięcia 
sportowe. W tym miejscu członkom komisji i zespołów oraz delegatom w związkach 
międzygminnych składam podziękowania za włożony trud i zaangażowanie w pracę. 
 
Rada Gminy oraz komisje stałe pracowały przez całą kadencję zgodnie z przyjętymi planami 
pracy. Analizowano i opiniowano projekty uchwał, rozpatrywało tematy ważne dla 
funkcjonowania gminy, omawiano wnioski mieszkańców i sprawy bieżące. Rada pracowała 
kolegialnie, rozpatrując sprawy na posiedzeniach komisji i podejmując decyzje na sesjach w 
drodze uchwał.  
Rada od listopada 2018 r. do kwietnia 2024 r. odbyła, łącznie z dzisiejszą, 64 sesje. W tym: 

− 2018: 3 sesje 
− 2019: 12 sesji 
− 2020: 11 sesji 
− 2021: 11 sesji 
− 2022: 11 sesji 
− 2023: 12 sesji 
− 2024: 4 sesje 

Rada podjęła 431 uchwał, w tym:  
− 2018: 37 uchwał 
− 2019: 75 uchwał 
− 2020: 76 uchwał 
− 2021: 73 uchwał 
− 2022: 66 uchwał 
− 2023: 88 uchwał 
− 2024: 16 uchwał 

Wszystkie uchwały podjęte przez Radę były publikowane w Biuletynie Informacji 
Publicznej gminy i w systemie e-sesja. Rozpatrywano sprawy kierowane pod obrady Rady 
przez wójta, wynikające z bieżącego funkcjonowania gminy, z potrzeb mieszkańców, 
przepisów prawa, a także sprawy o zasięgu ponadgminnym. Rada rozpatrywała kierowane do 
niej pisma, skargi i petycje, podejmowała apele i stanowiska. Corocznie uchwalano stawki 
podatków i opłat lokalnych, które kształtowały wysokość budżetu, a tym samym pozwalały 
na optymalny rozdział i inwestowanie środków finansowych. Łącznie z budżetem uchwalano 
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Wieloletnią Prognozę Finansową, która obejmowała wydatki na zadania inwestycyjne w 
poszczególnych latach. Uchwalano programy pomocy społecznej, polityki zdrowotnej, opieki 
nad bezdomnymi zwierzętami, program ograniczania niskiej emisji, miejscowe plany 
zagospodarowania przestrzennego, przyjęto w tej kadencji nowy Statut Gminy. 
Warto wspomnieć, że po wybuchu pandemii koronawirusa, w latach 2020-2021, mimo 
restrykcji w zakresie przemieszczania się oraz gromadzenia się większej liczby osób, praca 
Rady Gminy nie została przerwana. Posiedzenia odbywały się zdalnie, z wykorzystaniem 
systemu teleinformatycznego e-sesja. 
Od tej kadencji zawiadomienia i materiały na posiedzenia komisji i sesje radni otrzymywali w 
formie elektronicznej na tablety oraz sms-owo, co znacznie usprawniło przepływ informacji 
oraz dostęp do dokumentów i spowodowało dużą oszczędność materiałów biurowych.  
Obecność radnych na sesjach wyniosła 96%. W obradach uczestniczyli również sołtysi, wójt, 
z-ca wójta, skarbnik i sekretarz gminy, kierownicy referatów, a także w miarę potrzeb 
dyrektorzy gminnych jednostek organizacyjnych lub inni zaproszeni goście, przedstawiciele 
policji i straży pożarnej oraz zainteresowani mieszkańcy. Na sesje zapraszani byli laureaci 
nagród gminnych i stypendyści. 
 
Bieżąca działalność Rady Gminy była również realizowana poprzez pracę komisji.  
I tak w ciągu kadencji: 

• Komisja Rewizyjna – odbyła 40 posiedzeń, 
• Komisja Skarg Wniosków i Petycji – odbyła 13 posiedzeń. 
• Komisja Spraw Społecznych – odbyła 60 posiedzeń, 
• Komisja Budżetu i Infrastruktury – odbyła 61 posiedzeń. 

Część posiedzeń Komisja Spraw Społecznych oraz Komisja Budżetu i Infrastruktury 
odbywała wspólnie. 
Przewodniczący komisji na każdej sesji składali sprawozdania z prac w okresie między 
sesjami. 
 
Na zakończenie, składam serdeczne podziękowania Wójtowi, pracownikom Urzędu Gminy i 
jednostek organizacyjnych, sołtysom i radom sołeckim za dobrą współpracę, za pomoc w 
załatwianiu i wyjaśnianiu wielu problemów, za czas poświęcony na posiedzeniach komisji i 
sesjach. Radnym składam serdeczne podziękowania za ponad 5 – letnią współpracę. 
Życzę wszystkim wszystkiego dobrego, zdrowia i pomyślności, a nowej Radzie Gminy wiele 
sił, rozwagi i kreatywności na rzecz działań dla dobra naszej lokalnej społeczności. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mszana 
Marek Liśnikowski 
 
Mszana, dn. 25 kwietnia 2024 r. 


